

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုချက်

အမှတ်၊ ၂ / ၂၀၁၉

နေပြည်တော်၊ ၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ တပို့တွဲလပြည့်ကျော် ၁ ရက်

(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်)

အငှားချထားသူက ငှားရမ်းခြင်းအတွက် ရရှိသည့် ပရီမီယံ (Lease Premium) အပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန် ကျသင့်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုခြင်း

၁။ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနသည် စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက် ဖြင့် ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၁၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုကျင့်သုံး၍ အငှားချ ထားသူက ရရှိသည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) အပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန် တွက် ချက်ရာ၌ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် နည်းလမ်းကို ရှင်းလင်းစွာ သိရှိနိုင်စေရန်အတွက် အဓိပ္ပာယ် ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

သက်ဆိုင်သည့်အကြောင်းအရာ

၂။ ဤအဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုရှင်းလင်းချက်သည် အငှားချထားသူအနေဖြင့် ရရှိသည့် ငှားရမ်းခြင်း အတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) အပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ရမည့် နည်းလမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနအနေဖြင့် မည်ကဲ့သို့ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုကြောင်း ရှင်းလင်း အသိပေးချက် ဖြစ်ပါသည်။

အကျိုးသက်ရောက်သူများ

၃။ ဤထုတ်ပြန်ချက်သည် မိမိပိုင်ဆိုင်သော ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို အငှားချထားသူများအပေါ်တွင် အကျိုးသက်ရောက်စေပါသည်။

**သက်ဆိုင်ရာအဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်များ**

၄။ အငှားချထားသူဆိုသည်မှာ မိမိပိုင်ဆိုင်သည့်ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို သတ်မှတ်ထားသည့်ငှားရမ်းခ အပြင် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ကိုပါရယူ၍ အငှားချထားသော ပစ္စည်း၏ ပိုင်ရှင်ကို ဆိုလိုပါသည်။

၅။ အငှားပိုင်ဆိုင်သူ ဆိုသည်မှာ ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို ငှားယူရာတွင် သတ်မှတ်ထားသည့် ငှားရမ်းခ အပြင် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ကိုပါ အငှားချထားသူသို့ပေးချေ၍ ငှားယူသူကို ဆိုလိုပါသည်။

၆။ ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ဆိုသည်မှာ ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို ငှားရမ်းခွင့် ရရှိရန်အတွက် အငှားပိုင်ဆိုင်လိုသူက အငှားချထားသူသို့ တစ်လုံးတည်းပေးချေရသည့်ငွေကို ဆိုလို ပါသည်။

**သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်**

- ၇။ (က) ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၃ တွင် “ မည်သူမဆို နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း အခြေပစ္စည်းတစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပို၍ရောင်းချခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် အခြားတစ်နည်း နည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်းပြုလုပ်လျှင် ယင်းသို့ပြုလုပ်၍ ရရှိသော မြတ်စွန်းငွေအတွက် အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းငွေခေါင်းစဉ်ဖြင့် အခွန်ထမ်းဆောင်ရမည်။ အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းငွေကို နည်းဥပဒေများဖြင့်ပြဋ္ဌာန်းသည့်အတိုင်းတွက်ချက်၍ အခွန်စည်းကြပ် ရမည်။ ” ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်း ထားပါသည်။
- (ခ) ဝင်ငွေခွန်နည်းဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေ ၅၊ နည်းဥပဒေခွဲ (ဂ) တွင် “ အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းငွေရရှိသူအား သက်ဆိုင်ရာဝင်ငွေနှစ်အတွင်း အခွန်စည်းကြပ်ရမည်။ ထိုသို့ စည်းကြပ်ရာတွင် ယင်းဝင်ငွေနှစ်အတွင်း တည်ဆဲအခွန်နှုန်းများဖြင့် အခွန်တွက်ချက် တောင်းခံရမည်။ ” ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။ အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းငွေကို သတ်မှတ်ရာတွင် ဝင်ငွေခွန်နည်းဥပဒေများအခန်း - ၄ တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း တွက်ချက်သတ်မှတ်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။
- (ဂ) ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၄ တွင် -
  - “ (က) မည်သည့် စည်းကြပ်နှစ်အတွက်မဆို ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်အကောက် ဥပဒေဖြင့် အောက်ပါဝင်ငွေနှင့် ဝင်ငွေခွန်နှုန်းထားများကို သတ်မှတ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် ဖြည့်စွက်ခြင်းတို့ပြုနိုင်သည် -
    - (၁) ဝင်ငွေခွန် စည်းကြပ်ထိုက်သည့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေ၊
    - (၂) ဝင်ငွေအမျိုးအစား တစ်ခုစီအတွက် ဝင်ငွေခွန်နှုန်းများ၊

(၃) နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ဝင်ငွေရရှိမှုအပေါ် စည်းကြပ်ထိုက်သည့်ဝင်ငွေနှင့် ဝင်ငွေအမျိုးအစားတစ်ခုစီအတွက် ဝင်ငွေခွန်နှုန်း၊

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) အရ သတ်မှတ်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းနှင့် ဖြည့်စွက်ခြင်းပြုသည့် အခါ အဆိုပါ စည်းကြပ်နှစ်နှင့်သက်ဆိုင်သောဝင်ငွေနှစ်အတွင်း စည်းကြပ် ထိုက်သည့်စုစုပေါင်းဝင်ငွေရရှိသူအားလုံးအား ဝင်ငွေအမျိုးအစား တစ်ခုစီ အတွက် သတ်မှတ်သည့်နှုန်းများဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်စေရမည်။” ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။

၈။ အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက် ဥပဒေနှင့် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေတို့၏ ပုဒ်မ ၂၇၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) နှင့် ပုဒ်မ ၂၈ တို့တွင် ပြဋ္ဌာန်းထားချက်များအရ -

(က) မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ရှာဖွေတူးဖော်ထုတ်လုပ်ခြင်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင် လုပ်ကိုင်သောကုမ္ပဏီမှအပဖြစ်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်စုများ သို့မဟုတ် တစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ် ဖြစ် ပါက မြတ်စွန်းသည့် ကျပ်ငွေ သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြားငွေအပေါ် တစ်ဆယ်ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသားဖြစ်ပါက ကျသင့်အခွန်ကို ရရှိသည့်ငွေကြေးအမျိုးအစားဖြင့် ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

(ခ) နှစ်တစ်နှစ်အတွင်း အခြေပစ္စည်းတစ်ခု သို့မဟုတ် တစ်ခုထက်ပို၍ ရောင်းချခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် အခြားတစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခြင်း ပြုလုပ်သည့် အခြေပစ္စည်း၏တန်ဖိုးစုစုပေါင်းသည် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထက်မပိုလျှင် အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းငွေ ပေါ်ပေါက်စေကာမူ ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ရန် လိုအပ်မည် မဟုတ်ဘဲ အဆိုပါအခြေပစ္စည်း၏ တန်ဖိုးစုစုပေါင်းသည် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထက်ပိုမိုပြီး မြတ်စွန်းငွေ ပေါ်ပေါက်ပါက ယင်းမြတ်စွန်းငွေအပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၉။ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၊ ပုဒ်မခွဲ (ဒ) တွင် အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေ ဆိုသည်မှာ အခြေ ပစ္စည်းကို ရောင်းချခြင်း၊ လဲလှယ်ခြင်း သို့မဟုတ် လွှဲပြောင်းခြင်း ပြုလုပ်၍ရရှိသော မြတ်စွန်းငွေကို ဆိုလိုကြောင်း၊ ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၊ ပုဒ်မခွဲ (ထ) တွင် အခြေပစ္စည်း ဆိုသည်မှာ မြေ၊ အဆောက် အအုံနှင့် ယင်းတို့၏အခန်းများ၊ ယာဉ်နှင့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ မ-တည်ပစ္စည်းကို ဆိုလိုကြောင်း အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုထားပါသည်။

၁၀။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု၏အခွန်အကောက်ဥပဒေနှင့် ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု ၏အခွန်အကောက်ဥပဒေတို့၏ ပုဒ်မ ၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) ၌ “ဝင်ငွေခွန်ဥပဒေတွင် မည်သို့ပင် ပြဋ္ဌာန်း ပါရှိစေကာမူ မည်သူမဆို မြေငှားရမ်းခြင်း၊ အဆောက်အအုံငှားရမ်းခြင်းနှင့် အခန်းငှားရမ်းခြင်းတို့မှ

ရရှိသော စုစုပေါင်းငှားရမ်းခရငွေအပေါ် ပုဒ်မ ၆ အရ သက်သာခွင့်များနုတ်ပယ်ပြီး ကျန်ငွေအပေါ် တစ်ဆယ်ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဝင်ငွေခွန် သီးခြားစည်းကြပ်ရမည်။ အခြားဝင်ငွေများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ထပ်မံစည်းကြပ်ခြင်း မပြုရ။ နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင်ကထုတ်ပေးသည့် ခွင့်ပြုမိန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သော လုပ်ငန်းများ၊ ကုမ္ပဏီများ၊ သမဝါယမ အသင်းများဖြစ်ပါက အခွန်ထမ်းအမျိုးအစားအလိုက် သီးခြားသတ်မှတ်ပေးထားသော ဝင်ငွေခွန်နှုန်း များအတိုင်း ထမ်းဆောင်ရမည်။ ” ဟူ၍ ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။

**လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်သတ်မှတ်ချက်**

၁၁။ အငှားချထားသူက မိမိပိုင်ဆိုင်သည့် ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို အငှားချထားခြင်း ပြုလုပ်ရာတွင် အငှားချထားသူက ငှားရမ်းခြင်းအတွက် ပရီမီယံ (Lease Premium) ရရှိပါသည်။ ငှားရမ်းမှု သဘောတူညီချက်အရ အငှားချထားသူသည် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ရရှိသဖြင့် အငှားပိုင်ဆိုင်ခွင့်ဟူသောအခွင့်အရေးကို အငှားပိုင်ဆိုင်သူကို လွှဲပြောင်းပေးခြင်း ဖြစ်ပါ သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် အငှားချထားသူသို့ ထိတွေ့၍မရသောပစ္စည်းကို ငှားရမ်းမှု သဘောတူညီ ချက်နှင့်အညီ လွှဲပြောင်းပေးခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ငှားရမ်းမှု သဘောတူညီချက်အရ အငှားချထားသူက ရရှိသည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက် ပရီမီယံ (Lease Premium) သည် လုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေမဟုတ်ဘဲ ထိတွေ့၍မရသောပစ္စည်းကို အငှားပိုင်ဆိုင်သူကို လွှဲပြောင်းပေးခြင်းမှ ရရှိသည့်ငွေ ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ထိုငွေပမာဏ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဝင်ငွေခွန် ပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ အငှားချထားသူအနေဖြင့် ပစ္စည်းတစ်ခုခုကို အငှားချထားရာတွင် ပြုန်းတီးမှုတန်ဖိုးအတွက် ထပ်မံ ကုန်ကျရသော စရိတ်မရှိဘဲ ပစ္စည်း၏ပိုင်ဆိုင်မှုအခွင့်အရေးအပေါ်တွင် ရရှိသောငွေကြေး ဖြစ်သဖြင့် ထိတွေ့၍မရသောပစ္စည်းကို သဘောတူညီမှုပြု၍ အငှားပိုင်ဆိုင်သူသို့ လွှဲပြောင်းပေးခြင်းမှ ရရှိသည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ(Lease Premium) အပေါ်တွင် အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေ တွက်ချက် ရာ၌ မည်သည့်ကုန်ကျစရိတ်မျှ နုတ်ပယ်ခွင့်မရှိသည့်အပြင် အငှားပိုင်ဆိုင်သူထံ ယင်းသို့ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် လွှဲပြောင်းပေးခြင်းအတွက် မူလတန်ဖိုးကို ‘ သုည ’ ဟု သတ်မှတ်တွက်ချက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

၁၂။ ထပ်ဆင့် အငှားချထားခြင်းဖြစ်ပါက ယင်းသို့ရရှိသည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက် ပရီမီယံ (Lease Premium) မှ မူလငှားယူစဉ်က အငှားချထားသူသို့ ပေးအပ်ခဲ့ရသည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက် ပရီမီယံ (Lease Premium) ကို မူလတန်ဖိုးအဖြစ် သတ်မှတ်၍ နုတ်ပယ်တွက်ချက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

**နမူနာဖြစ်စဉ် (၁)**

‘ က ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ ခ ’ ကုမ္ပဏီ ပိုင်ဆိုင်သော အဆောက်အအုံကို ငှားရမ်းခြင်း သဘော တူညီမှုဖြင့် ငှားယူခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ ငှားရမ်းခြင်းသဘောတူစာချုပ်အရ -

- (က) ‘ က ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ ခ ’ ကုမ္ပဏီထံသို့ တစ်လလျှင် ငှားရမ်းခ ကျပ် ၂,၀၀၀,၀၀၀/- ပေးရပါသည်။
- (ခ) ‘ က ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ ခ ’ ကုမ္ပဏီထံသို့ အငှားစာချုပ် ချုပ်ဆိုသည့်အပေါ်တွင် ငှားရမ်းခြင်းအတွက် ပရီမီယံ (Lease Premium) အဖြစ် ကျပ် ၂၄,၀၀၀,၀၀၀/- ပေးရပါသည်။

**ဤအဓိပ္ပာယ်ရင်းလင်းဖွင့်ဆိုခြင်းဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်ကို ကျင့်သုံးခြင်း**

‘ ခ ’ ကုမ္ပဏီက ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) အဖြစ် ရရှိခဲ့သည့် ကျပ် ၂၄,၀၀၀,၀၀၀/- သည် အငှားချထားသောအဆောက်အအုံနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ထိတွေ့၍မရသော ပစ္စည်းကို လွှဲပြောင်းပေးသည့်အတွက် ရရှိသည့်ငွေဖြစ်ပါသည်။ ‘ ခ ’ ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ယင်းသို့ရရှိသည့်ငွေမှ ကုန်ကျစရိတ် သို့မဟုတ် မူလတန်ဖိုးတို့ကို နုတ်ပယ်ခွင့်မရှိပါ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိတွေ့၍မရသောပစ္စည်းကို ငှားရမ်းမှုသဘောတူညီချက်အရ အငှားပိုင်ဆိုင်သူသို့လွှဲပြောင်းပေးခြင်း ဖြစ်သဖြင့် ယင်းသို့ လွှဲပြောင်းပေးခြင်းအတွက် ကုန်ကျစရိတ်မရှိသောကြောင့် နုတ်ပယ်ခွင့်မရှိခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

ထိတွေ့၍မရသောပစ္စည်းလွှဲပြောင်းခြင်းမှ ရရှိသည့်ငွေသည် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထက် ပိုမိုသောကြောင့် ‘ ခ ’ ကုမ္ပဏီသည် အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းငွေအပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ယင်းသို့ ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ရရှိသည့်ငွေမှ ကုန်ကျစရိတ်နှင့် မူလတန်ဖိုးတို့ကို နုတ်ပယ်ခွင့်မရှိသဖြင့် ‘ ခ ’ ကုမ္ပဏီသည် ငှားရမ်းခြင်းသဘောတူညီမှုအရ ၎င်းငွေ ကျပ် ၂၄,၀၀၀,၀၀၀/- ကို လက်ခံရရှိသည့် နှစ်အတွက် အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေ အဖြစ် သတ်မှတ်၍ ယင်း၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဝင်ငွေခွန် ပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

‘ ခ ’ ကုမ္ပဏီ သည် ‘ က ’ ကုမ္ပဏီထံမှ သတ်မှတ်ထားသော လစဉ်ငှားရမ်းခ (ငှားရမ်းခကို ကြိုတင်ပေးချေရပါက ကြိုတင်ငှားရမ်းခပေးချေငွေအပါအဝင်)လက်ခံရရှိသည့်ငွေပမာဏ အပေါ်တွင်လည်း လက်ခံရရှိသည့်နှစ်အလိုက် ကျသင့်သည့်ဝင်ငွေခွန်ကို ပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

**နမူနာဖြစ်စဉ် (၂)**

‘ တ ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ ထ ’ ကုမ္ပဏီ ပိုင်ဆိုင်သော အဆောက်အအုံကို ငှားရမ်းခြင်း သဘောတူညီမှုဖြင့် ငှားယူခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ ငှားရမ်းခြင်းသဘောတူစာချုပ်အရ -

- (က) ‘ တ ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ ထ ’ ကုမ္ပဏီထံသို့ ငှားရမ်းခ တစ်လလျှင် ကျပ် ၂,၀၀၀,၀၀၀/- ပေးရပါမည်။

(ခ) ‘ တ ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ ထ ’ ကုမ္ပဏီထံသို့ အငှားစာချုပ်ချုပ်ဆိုသည့်အပေါ်တွင် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) အဖြစ် ကျပ် ၂၄,၀၀၀,၀၀၀/- ပေးရပါသည်။

‘ တ ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ ထ ’ ကုမ္ပဏီထံမှငှားရမ်းထားသောအဆောက်အအုံကို ‘ ဒ ’ ကုမ္ပဏီ သို့ ထပ်ဆင့်ငှားရမ်းခြင်း သဘောတူညီမှုဖြင့် ငှားရမ်းခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါ ထပ်ဆင့်ငှားရမ်းခြင်း သဘောတူစာချုပ်အရ -

(က) ‘ ဒ ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ တ ’ ကုမ္ပဏီထံသို့ ငှားရမ်းခ တစ်လလျှင် ကျပ် ၂,၅၀၀,၀၀၀/- ပေးရပါမည်။

(ခ) ‘ ဒ ’ ကုမ္ပဏီသည် ‘ တ ’ ကုမ္ပဏီထံသို့ အငှားစာချုပ် ချုပ်ဆိုသည့်အပေါ်တွင် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) အဖြစ် ကျပ် ၃၅,၀၀၀,၀၀၀/- ပေးရပါသည်။

**ဤအဓိပ္ပာယ်ရင်းလင်းဖွင့်ဆိုခြင်းဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်ကို ကျင့်သုံးခြင်း**

‘ တ ’ ကုမ္ပဏီက ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) အဖြစ် ရရှိသည့် ကျပ် ၃၅,၀၀၀,၀၀၀/- သည် အငှားချထားသောအဆောက်အအုံနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ထိတွေ့၍မရ သောပစ္စည်းကို လွှဲပြောင်းပေးသည့်အတွက်ရရှိသည့်ငွေဖြစ်ပါသည်။ ‘ တ ’ ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ယင်းသို့ ရရှိသည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) အပေါ်တွင် ကုန်ကျစရိတ်များကို နုတ်ပယ်ခွင့်မရှိသော်လည်း မူလငှားယူစဉ်က ‘ ထ ’ ကုမ္ပဏီသို့ ပေးချေခဲ့ရသည့် ငှားရမ်းခြင်း အတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ကျပ် ၂၄,၀၀၀,၀၀၀/- ကို နုတ်ပယ်ခွင့်ရှိပါသည်။ အဘယ် ကြောင့်ဆိုသော် ထိုထိတွေ့၍မရသောပစ္စည်းကို အငှားပိုင်ဆိုင်သူသို့ လွှဲပြောင်းပေးရာတွင် ငှားရမ်း ခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ရရှိရန် ကုန်ကျစရိတ်မရှိသောကြောင့် ကုန်ကျစရိတ်ကို နုတ်ပယ်ခွင့်မရှိသော်လည်း ထိုသို့လွှဲပြောင်းပေးခြင်းသည် အငှားချထားသူ၏ ထိတွေ့၍မရသော ပစ္စည်းကို ငှားရမ်းခြင်းသဘောတူညီမှုအရ အငှားပိုင်ဆိုင်သူသို့ လွှဲပြောင်းပေးခြင်း ဖြစ်သောကြောင့် မူလငှားယူစဉ်က ‘ ထ ’ ကုမ္ပဏီထံ ပေးချေခဲ့ရသည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ကျပ် ၂၄,၀၀၀,၀၀၀/- ကို ထပ်ဆင့်အငှားချထားခြင်းအတွက် ‘ ဒ ’ ကုမ္ပဏီထံမှ ရရှိ သည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ကျပ် ၃၅,၀၀၀,၀၀၀/- မှ နုတ်ပယ်ခွင့် ရှိခြင်းဖြစ်ပါသည်။

‘ တ ’ ကုမ္ပဏီသည် ၎င်းရရှိသည့် ထိတွေ့၍မရသောပစ္စည်းထပ်ဆင့်လွှဲပြောင်းခြင်းမှ ရရှိ သည့် ငွေသည် ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ထက် ပိုမိုသောကြောင့် အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းငွေအပေါ်တွင် ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ငှားရမ်းခြင်းသဘောတူညီမှုအရ ယင်းသို့ထပ်ဆင့်လွှဲပြောင်းပေးခြင်းမှရရှိသည့် ငှားရမ်းခြင်း အတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ကျပ် ၃၅,၀၀၀,၀၀၀/- မှ မူလတန်ဖိုးဖြစ်သည့် ငှားရမ်းခြင်းအတွက်ပရီမီယံ (Lease Premium) ကျပ် ၂၄,၀၀၀,၀၀၀/- ကို နုတ်ပယ်၍ ကျန်ငွေ ကျပ် ၁၁,၀၀၀,၀၀၀/- (စုစုပေါင်းမြတ်စွန်းငွေ ကျပ် ၁၁,၀၀၀,၀၀၀) ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သော ဝင်ငွေခွန်ကို ' တ ' ကုမ္ပဏီသည် ထိုငွေလက်ခံရရှိသည့်နှစ်အတွက် ပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

' တ ' ကုမ္ပဏီ သည် ' ဒ ' ကုမ္ပဏီထံမှ သတ်မှတ်ထားသော လစဉ်ငှားရမ်းခ (ငှားရမ်းခကို ကြိုတင်ပေးချေရပါက ကြိုတင်ငှားရမ်းခပေးချေငွေအပါအဝင်) လက်ခံရရှိသည့်ငွေပမာဏ အပေါ်တွင်လည်း လက်ခံရရှိသည့်နှစ်အလိုက် မူလငှားရမ်းခကို နုတ်ပယ်ပြီး ကျသင့်သည့် ဝင်ငွေခွန်ကို ပေးဆောင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။

၁၃။ ဤအဓိပ္ပာယ်ရှင်းလင်းဖွင့်ဆိုချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပြန်လိုက်ပါသည်။

  
( မင်းထွဋ် )  
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်  
၂၀၂၁.၁၁.၁၅

စာအမှတ်၊ ၁(၂)/ ၂၈-၁/ ပတခ/ ၂၀၁၉ ( ၂၀၁၉ )  
ရက်စွဲ၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်

**ဖြန့်ဝေခြင်း**

မြန်မာနိုင်ငံစာရင်းကောင်စီ

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန

} မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်းကြေညာ ပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပေးပို့ပါသည်။

ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (အားလုံး)

ဌာနခွဲညွှန်ကြားရေးမှူး (အားလုံး)

ဌာနမှူး၊ အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး

ဌာနမှူး၊ အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (၁)၊ (၂)၊ (၃)

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး (အားလုံး)

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအခွန်ဦးစီးဌာနမှူး

မြန်မာနိုင်ငံလက်မှတ်ရပြည်သူ့စာရင်းကိုင်များအသင်း

ကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း

} သက်ဆိုင်ရာ အခွန်ထမ်းများကို အသိပေးရှင်းလင်းရန် ညွှန်ကြားပေးပို့ပါသည်။

မိတ္ထူကို  
ရုံးလက်ခံ  
မျှောစာတွဲ